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- Ședința festivă dedicată aniversării Zilei Județului Timiș - 
 

 
 
 

Domnul președinte Alin-Adrian Nica 
Onorați oaspeți și dragi timișeni, 
Vă mulțumim pentru că ați acceptat invitația de a celebra împreună Ziua județului 

Timiș și propun să declarăm oficial deschisă ședința noastră solemnă și să ascultăm 
împreună imnul României și imnul Uniunii Europene. 

Formația INCANTO interpretează  Imnul României și Imnul Uniunii Europene  
La ședință participă consilierii județeni, colegi din cadrul aparatului de specialitate al 

Consiliului Județean Timiș și din cadrul instituțiilor subordonate, precum și reprezentanți ai 
Primăriei Municipiului Timișoara, Instituției Prefectului Județului Timiș și Părintele Vicar 
Eparhial dr. Ionel POPESCU, reprezentantul Înaltpreasfințitului Ioan SELEJAN, 
Arhiepiscopul Timișoarei și Mitropolitul Banatului. 

În continuare,  domnul președinte Alin-Adrian Nica adresează mesajul său. 
 
Onorați oaspeți și dragi locuitori ai județului Timiș, 
Astăzi ne aflăm aici pentru a celebra Ziua Județului Timiș, o ocazie deosebită care 

ne aduce împreună pentru a reflecta asupra realizărilor noastre, a recunoaște eforturile 
comune și a ne proiecta cu încredere spre viitor. Este un moment de mândrie și de 
recunoștință pentru tot ceea ce am construit împreună și pentru potențialul extraordinar al 
acestei regiuni. 

28 iulie, ziua în care a fost instaurată administrația românească în județul nostru, 
reprezintă un moment de mândrie și unitate pentru toți cei care trăim în acest peisaj 
multicultural, efervescent și inovator. Privind în urmă, vedem un moment de hotărâre și 
unitate, când strămoșii noștri au pus bazele unei societăți prospere și demne. Astăzi, 
suntem datori să cinstim memoria lor și să reflectăm asupra drumului parcurs. 

Timișul este un județ cu o istorie bogată și o cultură diversă, unde tradițiile se 
împletesc armonios cu inovația și modernitatea. De-a lungul anilor, am fost martorii unor 
transformări semnificative, care ne-au propulsat în fruntea dezvoltării economice și sociale 
a României. Acest progres se datorează oamenilor muncitori și dedicați ai județului nostru 
– cetățenii, antreprenorii, fermierii și profesioniștii din toate domeniile, care, prin munca lor 
zilnică, contribuie la bunăstarea comunității noastre. 
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În această zi de sărbătoare, este important să ne amintim și de valorile care ne 
unesc: solidaritatea, spiritul democratic, buna înțelegere și dorința de a construi un viitor 
mai bun pentru toți. 

Investițiile în infrastructură, educație, sănătate și mediu au fost prioritățile noastre și 
trebuie să ne concentrăm și mai departe eforturile în aceste domenii esențiale; să 
promovăm dezvoltarea durabilă și să ne asigurăm că resursele județului sunt folosite în 
mod responsabil și eficient. Relațiile noastre cu celelalte județe, cu autoritățile centrale și cu 
partenerii internaționali sunt fundamentale pentru a atinge obiectivele ambițioase pe care ni 
le-am propus. Ne dorim să fim un pol euroregional de dezvoltare și să ne stabilim ținte 
înalte de dezvoltare la nivel european și nu doar național.  

Prin dialog și cooperare, putem crea oportunități noi și putem asigura un viitor 
prosper pentru toți locuitorii județului Timiș. 

Astăzi, în mod special, vreau să mulțumesc echipei Consiliului Județean Timiș și 
consilierilor județeni, tuturor celor care contribuie la dezvoltarea județului nostru, și 
cetățenilor care se implică activ în viața comunității. Fiecare dintre voi joacă un rol esențial 
în această poveste de succes.  

Dragi prieteni, Ziua Județului Timiș este mai mult decât o sărbătoare; este un prilej 
de a ne reafirma angajamentul față de comunitatea noastră, de a ne inspira unii pe alții și 
de a face fapte bune, pentru că doar împreună putem construi o societate mai puternică, 
prosperă și unită. 

La mulți ani, dragi cetățeni ai Județului Timiș! 
Vă mulțumesc! 

 
  Desigur, aș dori să mai spun că, în îndelungata sa istorie, regiunea Banatului a 
traversat perioade tumultuoase, ieșind din fiecare încercare cu o nouă lecție învățată. 
Poate de aceea, educația și cultura au fost reperele care au oferit continuitate și stabilitate 
locuitorilor. Kilometrul 0 al culturii și educației timișene, dar și motorul economic al întregii 
regiuni este, fără îndoială, municipiul Timișoara. Capitală morală a Banatului, un simbol al 
multiculturalității, un oraș al premierelor, permanent în avangarda vremurilor pe care le-a 
traversat, avem convingerea că eforturile noastre conjugate vor menține Timișoara în elita 
spațiilor citadine la nivel național și european.  

Dar despre Timișoara cred că dorește să ne spună mai multe domnul viceprimar, 
Ruben LAȚCĂU, căruia vă rog să îmi permiteți să îi dau cuvântul în continuare. 

 
Domnul Ruben LAȚCĂU -  viceprimar Primăria Municipiului Timișoara 
Bună ziua,  
În primul rând la mulți ani nouă, tuturor.  
Domnule președinte Alin-Adrian Nica, domnilor vicepreședinți, doamnelor/domnilor 

consilieri județeni, domnule subprefect, stimați invitați,  
Adesea, la aceste întâlniri,  vorbim despre trecut și ne gândim cum a fost acum 100 

de ani și cum am ajuns aici. Dacă este să ne uităm în urmă la istoria României, a 
românilor, ne putem uita în urmă la ultimele două secole și putem vedea că, undeva la 
începutul secolului IXX au început primele mișcări de românism. A fost o mână de lideri 
pașoptiști în perioada 1810-1820-1830 școliți pe afară, copii de boieri, copii de  bani gata 
care au venit în țară și au vrut să dărâme sistemul, să reconstruiască, să distrugă 
societatea arhaică medievală pe care au moștenit-o de la părinții lor, unde aveau toate 
privilegiile, unde aveau toată puterea și să construiască o nouă structură, un nou stat, un 
nou model european.  

În jurul acestei idei s-a construit România modernă și în jurul acestei idei provinciile 
istorice s-au reîntregit cu țara mamă. Acest principiu al modernități care a format generația 
pașoptistă ne-a dat nouă ca țară și ca națiune o poziție prin care noi am putut să fim 
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conectați în narațiunea care domina spațiul european la sfârșitul secolului  IXX și începutul 
secolului XX.  

Pe această structură acei revoluționari care au dorit să construiască un nou sistem,  
menit să formeze o Românie liberală, o Românie modernă, o Românie a valorilor și a 
principiilor, o Românie în care trecutul și legea pământului să fie înlocuită de o lege  
intelectuală și de civilizație. Pe acest principiu, pe  acest schelet, provinciile istorice, după 
Primul Război Mondial, s-au putut uni cu România și pe acest schelet, spațiul civilizat 
european, a putut să susțină acest lucru.  

Haideți să ne uităm în trecut și să vorbim despre aceste epoci de aur, dar eu vreau 
să mă uit în viitor.  Ne gândim că acum 100 de ani Banatul, Ardealul  și alte regiuni ale  
României, s-a unit cu țara.  

Întrebarea cea mai mare pentru mine este unde vom fi peste 100 de ani, și nu unde 
am fost acum 100 de ani. Care vor fi provocările viitorului, cum se va dezvolta această țară, 
cum se va dezvolta acest județ, cum se va dezvolta acest oraș, pentru că îmi este foarte 
clar și cred că este foarte clar tuturor că etapa trecutului, contextul națiunilor, principiu 
autodeterminării, ideea unor popoare care se reunesc și regândesc granițele și limitele 
geografice a trecut, deși în Europa astăzi vedem că acest lucru încearcă  să fie reînviat și 
vedem foarte clar că jarul naționalismului, a iredentismului, al vizionismului, nu doar că 
mocnește, ci chiar arde în anumite zone.  

În mod inevitabil trebuie să ne gândim unde vom fi 
peste 100 de ani. Vom fi din nou într-o situație în care vom pune discuții granițele, vom 
pune în discuții națiunile, vom pune în discuții lucrurile dintre noi, care ne separă, sau vom 
intra într-o epoca unor  diferite tipuri de transformări, a unei formule în care principiile, în 
care ideile, în care legile și aspirațiile, în care lucrurile imateriale definesc de fapt  dintre 
noi. Nu limba va fi peste 100 de ani, nu națiunea, nu sângele, nu culoarea pielii va fi pe 100 
de ani ci lucrurile care vor defini ce înseamnă națiunea română. Și trebuie deci acuma să 
gândim și să avem această viziune, această perspectivă de viitor pe care au avut-o 
pașoptiștii, pentru că lor le-a luat aproape un secol de când au început și am mers la 
primele mișcări și au început mișcări de revoluționare cu Vladimirescu, deși nu-l 
consemnăm un pașoptism până când, efectiv, am putut să vorbim de o Românie modernă, 
integrată și unificată.  

Astăzi Timișoara este, exact așa cum spuneam  și domnul președinte, acest pol de 
creștere. Astăzi, am citit un articol în Ziarul Financiar în care se spunea că județul Timiș a 
depășit, pe luna aprilie,  județul Cluj la venitul mediu salarial net, suntem pe locul doi în țară 
și este o direcție și un trend crescător foarte bun. Este foarte clar că regiunea de vest, fiind 
regiunea cea mai dezvoltată, în afară de București a României, este în punctul ăsta, pentru 
că Timișoara și Timiș trage sus și atunci este o întrebare, la care aș vrea să ne gândim și 
să ne întrebăm dacă rolul nostru și menirea noastră în contextul ăsta, ca Timiș ca 
Timișoara este doar de a ne îmbogăți și  a devenit dezvoltați, de a continua să fim 
nemulțumiți și frustrați că nu suntem respectați, valorificați, ascultați pe măsura contribuției 
noastre în PIB-ul național.  

Rolul nostru cred că va fi să devină unul de lider regional, și euroregional, dincolo de 
granițele actuale ale României. Banatul, pe care adesea îl visăm,  eu nu sunt bănățean de  
origine, dar sunt bănățean înfiat,  este un Banat  care se va putea reîntregi, nu în granițe 
teritoriale, ci granițe economice, în granițe culturale, în graniță de cooperare, iar Timișoara 
și Timișul, dacă își dorește și ne dorim în continuare să avem autonomia, să avem puterea 
de cuvânt, să avem importanța, pe care de fapt, just vrem s-o avem și pe drept vrem să ne 
fie recunoscută, atunci va trebui ca noi să înțelegem acest rol al nostru de lider în România, 
de lider în regiune, de lider în euroregiune și să încercăm să construim un spațiu bănățean, 
nu un spațiu fizic și geografic, nu granița, nu steagul nu palatul  dicasterial cu steagul pe el 
va trebui să fie Banatul și centrul Timișoarei.  
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Sunt spațiul material al principiilor, al valorilor, al dezvoltării economice, sunt  
principii liberale atât în drepturile civice, cât și în drepturile economice. Menirea Timișoarei, 
a Timișului și a Banatului trebuie să fie una de lider intelectual, de lider economic si apoi de 
lider vizionar ai României. Rolul nostru, din punctul meu de vedere, ca regiune, ca oraș, ca 
județ, este acela de a construi o breșă prin care România, Timișul, spațiul acesta european 
să poată să înceapă, un drum masiv al consolidării democratice, un drum masiv al 
consolidării economice și un drum în care drepturile, libertățile, atât economice cât și cele 
civile sunt protejate. Pentru că acestea au fost principiile pe care pașoptiștii acum 150 de 
ani le-au adus și acestea au fost principiile pe care statul român, independența, unirea, s-a 
putut construi și tot pe aceste principii viitorul nostru de acum încolo se poate construi.  

Deci peste 100 de ani și cu aceste lucruri voi închei discursul meu, Timișoara,  
Timișul trebuie să rămână această capitală a unei zone prospere, dar un oraș conectat, un 
oraș legat, un oraș care nu trage în sus doar regiunea din jurul său, ci un  oraș care îi ia de 
mână, îi învață,  îi  ghidează și împreună cu toții creștem. Avem nevoie în drumul nostru de 
a deveni o metropolă și ăsta este și ar trebui  să fie obiectivul nostru. Avem nevoie de toată 
această regiune a Banatului să crească împreună cu noi și sunt convins că acest rol de 
lider al Timișului și al Timișoarei, pe care îl avem în ultimul secol, va continua și sunt 
convins că Timișul va reuși să-și respecte blazonul și va reuși și în următorul secol să 
poată să fie un lider regional  și euroregional, să poată să creeze un exemplu de bună 
practică economică, socială, liberală.  

La mulți ani, Timiș! 
 
 Domnul președinte Alin-Adrian Nica 
  Vă mulțumesc, domnule viceprimar, pentru această analiză și incursiune în  istoria 
recentă și mai îndepărtată a județului nostru și pentru perspectivele de viitor pe care ni le 
dați.  

În continuare,  în calitatea sa de oficial al Guvernului în teritoriu, în spiritul colaborării 
și cooperării între toți cei care slujesc binelui public,  dau cuvântul domnului sub-prefect 
Ovidiu Virgil Drăgănescu. 

Vă invit, domnule subprefect, să ne adresați câteva cuvinte cu prilejul zilei județului. 
 
Domnului Ovidiu Virgil Drăgănescu - sub-prefect Instituția Prefectului 

Județului Timiș 
 Mulțumesc, domnule președinte, domnule viceprimar, stimată audiență,.  
Știu că întotdeauna când vorbești mai la coadă, discursul trebuie să fie mai scurt 

pentru absolut, așa că voi avea un discurs mai scurt decât ante vorbitorii mei. Și aș începe 
totuși cu faptul că, deși iată, prefectul/sub prefectul vorbește al 3-lea, mergând în spate la 
ziua zero a înființării județului Timiș, acolo a fost vorba de numirea unui prefect.  

Așa a apărut județul Timiș pe harta administrativă a României, prin numirea primului 
prefect român, al cărui nume, iată, nu a fost încă rostit, dar trebuie să-l rotim Aurel Cosma, 
doctor Aurel Cosma, care a fost parlamentar în dieta de la Budapesta, care a fost un 
avocat de succes, care avea doctoratul imediat luat după facultate și care a fost un mare 
luptător pentru drepturile românești. 

Întâmplarea face că a  devenit și primul prefect al Partidului Național Liberal imediat 
în 1920, în 5 iulie. Deci la mai puțin de un an de la numirea sa ca prefect de către Consiliul 
Dirigent Român din Transilvania și Banat.  

Dar dincolo de istoricul acest acestei zile pe care, iată, consiliul județean a ajuns să 
o sărbătorească, deoarece consiliul județean a propus această zi ca să fie și ziua județului 
Timiș într-un paralelism perfect cu ceea ce alesese cu puțin timp înainte Primăria Timișoara 
ca intrarea trupelor românești în Timișoara să fie ziua Timișoarei.  

Putem vorbi astăzi și de ceea ce a ajuns județul Timiș după acea sincopă cu 
regiunile autonome pe model sovietic impuse de către trupele de ocupație sovietice  în 
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perioada de început a regimului comunist. Astăzi, județul Timiș este, și nu o spun eu, o 
spun cifrele economice, este campionul economic al tuturor județelor din România și o să 
dau doar cifra exportului deoarece aici vedem competitivitatea unui județ. Din 93 de 
miliarde export ale României anul trecut, mai mult de 10%, 9,4 miliarde aproape, sunt 
realizate de județul Timiș. Și hai să ne comparăm, de exemplu, cu județul Cluj, care are, 
culmea, un PIB ceva mai mare, au exporturi de 2,4 miliarde, foarte puțin. Următorul județ 
după județul Timiș este la o oarecare distanță,  județul Argeș.  

De fapt, este Dacia Pitești, nu județul Argeș, cu 7 miliarde de euro export anual, 
după care vine Ilfovul 4,20 mai precis, apoi  despre Brașov ce să mai vorbim. Aradul  într-
adevăr, se apropie de 4 miliarde,  Iași la 1miliart etc.  Deci, din acest punct de vedere, 
Timișul economic, industrial, agricol, etc este cel mai important județ din țară. Spun județ, 
nu spun și Bucureștiul, fiindcă Bucureștiul nu este județ. Ori aici, într-adevăr, este 
nemulțumirea noastră, dincolo de faptul că, iată așa, din când în când, mai avem și aleși 
din Timiș care ajung să aibă poziții importante în București, dar din punct de vedere politic, 
Timișul  niciodată nu a fost pus acolo unde este locul în România.  

Nu a fost pus, și acum o să spuneți că eu vorbesc din partea Guvernului României, 
da, dar eu sunt timișan și timișorean chiar de aici, de la câțiva zeci de metri de clădirea 
aceasta, unde locuiesc și trebuie să îmbunătățim performanța politică.  

Dar nu este vorba doar de reprezentarea noastră la București, a timișenilor, care să 
fie apropiată, nu pe primul loc cum este economic, dar politic este, de exemplu, Clujul. Ar 
trebui ca măcar în teritoriu să avem o administrație absolut performantă. Și acuma vă 
vorbește sub prefectul care se ocupă de verificarea legalității tuturor actelor emise de 
consilii locale și de către primar. Deci, cele două rânduri de autorități publice care le au 
toate cele 99 de localități din județul Timiș și aici avem probleme. Evident, marea majoritate 
a primarilor și a consiliilor  locale sunt demne de tot respectul, de toată admirația. Dar avem 
și enclave în care legea de multe ori este suspendată și nomineodiosa. Nu o să dau aici 
nume de primari unde actele se emit cu întârzieri de 2-3 ani sau după bunuri plac, nu se 
emit deloc.  

Deci, aici noi, clasa politică, fosta, actuală și viitoare, va trebui totuși să încercăm să 
ne ridicăm la nivelul pe care societatea timișoreană, economia timișoreană au pus Timișul 
dintotdeauna. 

 În rest, azi numai de bine. Urăm la mulți ani tuturor locuitorilor județului Timiș, mai 
vechi sau mai noi. Nu contează. Suntem toți aici, luptăm pentru acest județ și în primul rând 
luptăm și pentru România, deoarece suntem prima poartă pe care o vede orice om care 
vine din Occident. El vede România prin ochii Timișului, prin ceea ce vede în  județul Timiș 
și de aceea trebuie să fim uniți, cum spunea domnul președinte, să avem viziune pe 100 de 
ani, cum spunea domnul viceprimar, cel puțin pe 100 de ani și, în final, la mulți ani, stimați 
colegi din consiliul județean, din serviciile și direcțiile care aparțin de consiliul județean și vă 
mulțumim că organizați în fiecare an ziua județului Timiș.  

La mulți ani, Timiș! 

Domnul președinte Alin-Adrian Nica 
Vă mulțumesc, domnule subprefect. În această perioadă, mai mult ca oricând, avem 

nevoie de anumite repere morale, de acea regăsire a esenței umane, dar evident de 
dimensiune a divină a existenței. Este poate din ce în ce mai dificil să ne oferim răgazul de 
a ne cântări acțiunile, gândurile, emoțiile în acest ritm alert al vieții de zi cu zi. Dar există 
momente și există oameni care ne amintesc și ne reamintesc că ceea ce contează cu 
adevărat sunt lucrurile simple și fundamentale. Într-o perioadă în care puțini au reușit să se 
mențină ca stâlpi ai rezistenței județului nostru, demonstrând o stabilitate remarcabilă în 
fața schimbărilor, credința rămâne o valoare constantă și prețioasă în istoria în istoria 
acestei regiuni.   
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Cu atât mai mult, în această perioadă deosebită, când sărbătorim cu profund respect 
30 de ani de la hirotonia Înaltpreasfințitului Ioan SELEJAN, Arhiepiscopul Timișoarei și 
Mitropolitul Banatului, am deosebita onoare de a-l invita pe Părintele Vicar Eparhial dr. 
Ionel POPESCU, reprezentantul Înaltpreasfințitului, să ne ofere binecuvântarea sa.  

Totodată, dorim să-i exprimăm recunoștința noastră pentru dedicarea și misiunea 
pastorală deosebită pe care o îndeplinește cu atâta devotament, întru binele spiritual al 
comunității noastre. Părinte, vă rog, aveți cuvântul: 

 
Părintele Vicar Eparhial dr. Ionel POPESCU, reprezentantul Înaltpreasfințitului 

Ioan SELEJAN, Arhiepiscopul Timișoarei și Mitropolitul Banatului,   min 44 
Domnule președinte, domnule subprefect, domnule viceprimar, domnilor 

vicepreședinți ai Consiliului Județean, onorați oaspeți din mult încercata noastră Basarabie, 
onorată asistență,  

Zziua județului Timiș este o zi de sărbătoare pentru toți locuitorii acestor plaiuri din 
țara spicelor de grâu, cum numește Părintele Mitropolit Ioan Banatul, este o zi de 
sărbătoare învejmântată în hlamida bucuriei. În această zi privim cu admirație și prețuire 
spre înaintașii, despre care s-a făcut vorbire aici, care au zidit în aceste locuri bine 
cuvântate de D-zeu, monumente ale culturii, civilizației, spiritualității noastre. Monumente în 
care se regăsesc și cei de alte etnii și cei de alte religii ori confesiuni religioase.  

În același timp însă, privim nu doar spre trecut, ci privim cu speranță și spre viitor. Și 
pentru că în invitația primită de la domnul președinte al consiliului județean există o scurtă 
propoziție prin care părintele mitropolit sau eu, în calitatea de delegat al Înaltpreasființiei 
Sale, să adresăm un cuvânt de înțelepciune și de îndrumare spirituală, vreau să vă pun la 
suflet ca să reflectăm puțin asupra acestei virtuți a înțelepciunii. Fiecare dintre noi se naște 
cu capacitatea de a raționa,  fiecare venim pe lume cu inteligență. Înțelepciunea, însă, se 
dobândește de-a lungul vieții. Atât de importantă a fost înțelepciunea, încât tânărul rege 
Solomon, când a ajuns în fruntea regatului său și l-a întrebat D-zeu ce daruri dorești să-ți 
dau, el a spus doar atât: să îmi dăruiește înțelepciune. Și pentru că a cerut virtutea 
înțelepciunii, i s-a dăruit și avere cum n-a avut nimeni, și putere militară, și prosperitate de 
toate felurile.  
 Este foarte important, așadar, pentru dumneavoastră, cei care osteniți în fruntea 
județului, să reflectați asupra acestui mare dar al înțelepciunii și să tratați problemele în 
duhul înțelepciunii, îndrumare spirituală morală. 

Un părinte foarte cunoscut de la Mănăstirea Sâmbăta de Sus, Serafim Popescu, se 
numea, a lansat un dicton care circulă în mediile bisericești și care spunea așa: ” să trăiești 
în lume, ca și cum nu mai face parte din lume. Dar când pleci, lumea să-ți simtă lipsa”. 

 Așa ar fi bine să trăim cu toții în lumea aceasta, respectându-ne unii pe alții 
cinstindu-ne unii pe alții, iubindu-ne unii pe ceilalți.  

În altă ordine de idei, domnule președinte, domnilor vicepreședinți, dragi ostenitori 
de la Consiliul Județean, din partea Părintelui Mitropolit  Nicolae și a Consiliului Eparhial, 
vă transmitem un cuvânt de aleasă mulțumire pentru deosebita colaborare pe care am 
avut-o în ultimii 4 ani și pe care o avem în continuare.  

Nu putem să trecem cu vederea sprijinul dumneavoastră, al consiliului județean, 
pentru organizarea atâtor manifestări cultural-spirituale și științifice pe care noi, ca Centru 
Eparhial, le-am organizat și le organizăm și fără acest sprijin ne-ar fi fost mult mai greu.  

Nu putem să trecem cu vederea și nu uităm contribuția deosebită a Consiliului 
Județean Timiș la salarizarea personalului neclerical din Arhiepiscopia  Timișoarei, adică 
din județul Timiș. Nu putem uita, însă, nici sprijinul financiar, substanțial pe care l-am primit 
din partea acestei instituții pentru construirea de biserici noi, pentru repararea, renovarea, 
restaurarea bisericilor și a mănăstirilor, inclusiv a bisericilor monument istoric din această 
parte de țară, pentru așezămintele filantropice care săvârșesc binele în folosul celor 
nedreptățiți de soartă.  
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Pentru toate acestea și pentru multe altele, vă mulțumim din tot sufletul și la acest 
ceas de praznic, de aleasă sărbătoare rugăm pe bunul D-zeu să vă dăruiască tuturor 
sănătate, bune împliniri, multe bucurii în nobilele dumneavoastră responsabilități și 
împreună cu județul nostru drag să trăiți ani mulți și binecuvântați.  

Mulțumesc! 
 
Domnul președinte Alin-Adrian Nica 
Vă mulțumim părinte vicar pentru aceste vorbe calde și îndrumări părintești pe care 

an de an le transmiteți către locuitorii județului Timiș. Iată că și anul acesta v-ați oprit în 
mod deosebit asupra noastră, celor care cârmuim acest județ și apreciem acest lucru.  

Nu aș vrea să încheiem această parte de alocuțiuni festive fără a saluta, așa cum a 
făcut-o deja părintele vicar, prezența delegației de la Consiliul Raional Nisporeni condusă 
de domnul președinte Ion Diavor, alături de fostul președinte, domnul consilier Vasile 
MĂRCUȚĂ.  

Ca în fiecare an Raionul Nisporeni este prezent la cel mai înalt nivel, iar anul acesta 
ne face o deosebită plăcere să avem alături, atât pe precedentul președinte al Raionului 
Nisporeni, domnul Vasile Mărcuță, cât și pe noul președinte al Raionului Niporeni, domnul 
Diavor pe care, astăzi îl invit să ne adreseze câteva cuvinte cu acest prilej aniversar.  

Asigurăm, atât pe domnul Mărcuță, cât și pe domnul Diavor, de sprijin în continuare 
pentru proiectele de interes raional și local din zona pe care o reprezintă, așa cum am făcut 
și până acum prin acordurile de colaborare și investițiile pe care le-am sprijinit în Raionul 
Nisporeni.  

Ne bucurăm ca de fiecare dată că ați putut onora invitația noastră și folosesc acest 
prilej pentru a reafirma angajamentul de colaborare cu dumneavoastră și de a saluta 
eforturile depuse în sprijinul parcursului european asumat de Republica Moldova. Atenția 
oferită proiectelor implementate pentru dezvoltarea raionului va facilita integrarea 
europeană și aș vrea să mulțumesc pe această cale consilierilor județeni timișeni pentru 
susținerea proiectelor raionul, precum reabilitarea și modernizarea Școlii de Muzică din 
Nisporeni.  
 Domnule președinte Mărcuță, vă felicit pentru inițiativa și pentru stăruința de a face 
posibil acest proiect. Domnule președinte Diavor, vă felicit pentru că dați dovadă de unitate 
și înțelegere a interesului comunității, mai presus de orice. Sunt convins că, prin 
colaborare, veți duce acest proiect la bun sfârșit și abia așteptăm să vedem copiii talentați 
din Nisporeni învățând în condiții mai bune în școala de muzică. 

 
  Urmează mesajul domnului  Ion Diavor – președintele  Raionul Nisporeni  
  

  Domnului  Ion Diavor – președintele  Raionul Nisporeni 
 Mulțumesc, domnule președinte Alin-Adrian Nica. 

Recunosc că sunt onorat și profund impresionat de primirea călduroasă pe care am 
avut-o atât ieri cât și astăzi. Vă mulțumim din suflet că am avut ocazia să participăm la acel 
concert dedicat zilei județului Timiș. Un concert deosebit de frumos prin care ne-ați 
demonstrat nouă că Banatul are tradiții și păstrează acele valori naționale care vin din 
străbuni.  
 Noi cei din Raionul Nisporeni vă suntem profund recunoscători pentru contribuția 
dumneavoastră, a Județului Timiș în susținerea Raionului Nisporeni,  pentru acele ajutoare 
financiare care au fost destinate cetățenilor din Raionul Nisporeni.  
 Republica Moldova, prin istorie, a avut o istorie pe care, în mare parte nu și-a dorit-o. 
A fost acea perioadă din 1992 când am avut o șansă, dar din anumite circumstanțe, cred 
că a fost ratată. Anul acesta urmăm un nou exercițiu și sper ca în urma acestui exercițiu să 
ne alăturăm țării mamă, în urma referendumului, pentru integrare europeană.   
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 Țin să vă mulțumesc din tot sufletul pentru colaborarea pe care ați avut-o în decursul 
multor ani și în special, vă mulțumesc dumneavoastră domnule președinte, dar nu pot să 
nu menționez aici un cetățean de onoare al Orașului Nisporeni care a inițiat relații de 
cooperare între Raionul Nisporeni și Județul Timiș. Este vorba de domnul consilier județean 
Nicu Bădina.  
 Vă mulțumesc domnule Bădina pentru contribuția pe care ați depus-o. 
 Domnule președinte, aș dori să vă înmânez o diplomă de gratitudine din partea 
cetățenilor  și a consiliului din Raionul Nisporeni pentru  promovarea relațiilor 
intercomunitare dintre Județul Timiș și Raionul Nisporeni.  
 De asemenea, dat fiind faptul că în aceste luni Ambasada României în Republica 
Moldova promovează însemnele naționale de pe hainele populare, am venit și eu cu un 
cadou gândindu-mă că ar trebui să promovez și eu însemnele de pe hainele populare din 
Republica Moldova.  
 Nu în ultimul rând, ținând cont de faptul că părintele vicar a vorbit de pace, de 
credință și cooperare am adus și vreau să vă înmânez dumneavoastră  un tablou pictat în 
vin ce reprezintă o clopotniță care pe timpuri era acel simbol care chema lumea la unire și 
prosperitate.  
 Vă mulțumesc și aș dori să vă urez prosperitate Județului Timiș, consecvență și 
bunăstare în tot ceea ce faceți. La mulți ani Județul Timiș! La mulți ani, România! 
 
 Domnul Alin-Adrian Nica-  președinte Consiliului Județean Timiș 
 Mulțumim domnule președinte Ion Diavor pentru cuvintele frumoase adresate și 
pentru aceste mici atenții ale aprecierii dumneavoastră.  
Vreau să vă spun că, contrar a ceea ce vedem vehiculat în spațiul public tot mai des, că 
patriotismul se strică, nu este adevărat ci el se demonstrează prin fapte. Ceea ce am 
încercat să facem la Consiliul Județean Timiș în relația cu dumneavoastră și cu alte 
structuri din Republica Moldova este să arătăm cetățenilor moldoveni faptul că merită să fie 
aproape de Europa pentru că aici este un spațiu al bunăstării și al respectării valorilor și de 
aceea ne-am implicat prin proiecte concrete în a le arata cetățenilor europeni  ce înseamnă 
România, ce înseamnă Uniunea Europeană și care sunt direcțiile pe care ei trebuie să le 
aibă în vedere în continuare.  
 Amintim investițiile făcute la spitalul raional, la școala de muzică, iar pentru aceasta 
din urmă sperăm să inaugurăm această investiție cât mai curând. Anunțăm că în urma 
discuțiilor din cadrul ședinței ordinare a plenului Consiliului Județean Timiș, v-ați manifestat 
dorința și ați lansat invitația de a ține în premieră o ședință comună între Raionul Nisporeni 
și Consiliul Județean Timiș în Republica Moldova în luna septembrie. Această invitație o 
primim cu drag și o acceptăm cu mare plăcere.  
 
 În continuare îi ivit pe virtuoșii noștri artiști să ne încânte cu un moment muzical.  
 Urmează un moment muzical – INCANTO  Quartetto  
 
 Domnul Alin-Adrian Nica – președintele Consiliului Județean Timiș 

Mulțumim INCANTO  Quartetto pentru momentul de excepție prezentat.  
 Cu acest moment s-a încheiat prima parte a ședinței festive.  
 În continuare, urmează acordarea trofeelor în trei domenii: cultură, asistență socială 
și educație.  
 

I. TROFEUL RECUNOȘTINȚEI PENTRU CULTURĂ 
 

Îi rog pe cei doi vicepreședinți CJT, domnul Alexandru PROTEASA și domnul Cristian 
MOȘ, dar și pe domnul Ioan Dănuț ARDELEAN, secretarul general al Județului Timiș, să 
mi se alăture pentru următorul moment. 
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Dragi prieteni, 
Această celebrare ne oferă din nou șansa de a reflecta asupra impactului pe care 

cultura îl are asupra dezvoltării județului nostru, în special în contextul anului recent, marcat 
de onoarea Timișoarei de a fi fost Capitală Europeană a Culturii. 

Acest titlu nu a fost doar o distincție deosebită, ci și o oportunitate unică de a arăta 
lumii întreaga noastră bogăție culturală. Timișoara a strălucit ca un far al creativității și 
diversității, aducând în prim-plan moștenirea noastră culturală și punându-ne județul pe 
harta culturală a Europei. Evenimentele organizate pe parcursul anului trecut nu doar că au 
îmbogățit viețile cetățenilor noștri, dar au contribuit și la dezvoltarea economică și socială a 
regiunii noastre. Vă invit să urmărim un scurt film retrospectiv al anului 2023, din 
perspectiva culturală. 
 

Urmează un FILM PREZENTARE RETRO CAPITALA EUROPEANA  
 

Este momentul să fim recunoscători celor care au contribuit la acest succes alături 
de Consiliul Județean Timiș, care au oferit comunității noastre momente de încântare și 
inspirație și care, prin dăruirea și pasiunea lor, au promovat cultura noastră peste hotare.  
Instituții, organizații, artiști au contribuit la modelarea unei imagini pozitive a județului 
nostru, la întărirea legăturilor internaționale și la promovarea multiculturalității noastre 
aparte în peisajul european. Anul care a trecut a fost plin de evenimente și realizări: dorim 
să îi aducem în atenția dumneavoastră pe cei care au făcut posibil acest succes cultural și 
să le mulțumim pentru contribuția la proiectele instituției noastre, oferindu-le un simbol al 
aprecierii.  
 

Domnul Alexandru-Constantin Proteasa – vicepreședintele Consiliului 
Județean Timiș 
 La mulți ani Județul Timiș!  

Acordăm Asociației Timișoara - Capitală Europeană a Culturii, pentru realizările 
sale remarcabile în anul 2023, Trofeul recunoștinței. Apreciem munca neobosită și viziunea 
îndrăzneață care a propulsat Timișoara în centrul atenției culturale europene. 
Proiectul Timișoara - Capitală Europeană a Culturii a fost, fără îndoială, unul dintre cele 
mai ambițioase și importante inițiative culturale și economice ale anului care a trecut. Într-o 
eră în care conectivitatea și schimbul cultural sunt mai relevante ca niciodată, Timișoara a 
demonstrat cu succes că poate să joace un rol esențial în dezvoltarea regională a 
României și în consolidarea moștenirii noastre comune europene. 

Rolul Asociației Timișoara - Capitală Europeană a Culturii a fost crucial în derularea 
proiectelor care, alături de parteneri europeni și internaționali, au oferit o platformă de 
excepție pentru prezentarea și celebrarea culturii noastre. Prin intermediul acestor inițiative, 
orașul nostru a reușit să aducă în prim-plan nu doar bogăția tradițiilor sale locale, ci și să 
îmbogățească dialogul cultural la nivel european. 

Aș dori să subliniez că acest trofeu nu este doar o recunoaștere a realizărilor 
obținute, ci și un simbol al angajamentului nostru continuu față de promovarea culturii și a 
valorilor europene. Felicitări Asociației Timișoara - Capitală Europeană a Culturii pentru 
succesul obținut și pentru impactul profund avut asupra comunității noastre și a întregii 
Europe.  

Îl invităm pe domnul Alexandru SUCIU (Director de operațiunii, membru foarte activ 
al acestei comunități pentru a ridica trofeul în numele domnului Ovidiu MEGAN - director 
executiv, și al Asociației.  
 
 Domnul Cristian-Alin Moș – vicepreședintele Consiliului Județean Timiș 

Avem onoarea de a înmâna Trofeul Recunoștinței Fundației Art Encounters, în 
semn de apreciere pentru contribuțiile sale remarcabile la cultura noastră locală și 
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internațională. Înființată în 2015, Fundația Art Encounters a promovat și susținut arta 
contemporană din România, facilitând dialogul, învățarea și experimentarea artistică. 

Activitatea Fundației s-a evidențiat în mod remarcabil în anul 2023, când Timișoara 
a fost Capitală Europeană a Culturii. Printre realizările notabile se numără organizarea 
expoziției „Adrian Ghenie, Corpul imposibil”, care a adus lucrări recente ale artistului și a 
consolidat poziția Timișoarei ca centru al artei contemporane.  

Dar trebuie să recunoaștem că expoziția „Brâncuși: surse românești și perspective 
universale”, cea mai importantă retrospectivă a marelui sculptor în ultimele decenii în 
România, eveniment far al programului Timișoara Capitală Culturală 2023, nu ar fi fost 
posibilă fără contribuția dumneavoastră. 

Am onoarea de a înmâna domnului Ovidiu Șandor, președintele Fundației Art 
Encounters, Trofeul Recunoștinței, un simbol al aprecierii noastre pentru realizările sale 
remarcabile, pentru sprijinul adus anului 2023, și pentru impactul pozitiv pe care îl are 
asupra comunității noastre culturale. Scena culturală timișeană și comunitatea artistică este 
excepțională, iar dumneavoastră i-ați oferit vizibilitate.  

 
Domnul Ioan-Dănuț Ardelean – Secretar general al Județului Timiș. 
La mulți ani Județul Timiș! La mulți ani Timișoara! 
Am privilegiul de a adresa cuvinte de apreciere reprezentanților Institutului Francez 

din Timișoara, cu ocazia acordării Trofeului Recunoștinței.  
Institutul a facilitat celebrarea valorilor culturale europene, prin parteneriatele sale 

strategice, inclusiv cu instituția noastră, contribuind la crearea unui program cultural 
deosebit, care a îmbogățit și inspirat publicul internațional. 

Cele două expoziții reper, dedicate maeștrilor artei, Victor Brauner și Constantin 
Brâncuși, au celebrat geniul artistic al acestor titani ai artei moderne, dar au și adus în 
prim-plan contribuțiile lor unice la patrimoniul cultural european și global.  

Institutul Francez a fost un catalizator al schimburilor culturale, facilitând dialogul 
între artiști, critici și public. A creat un spațiu în care cultura franceză și română s-au 
întâlnit, interacționat și au evoluat împreună, consolidând astfel legăturile dintre națiuni și 
promovând înțelegerea interculturală. 

Trofeul Recunoștinței pe care îl acordăm astăzi este un simbol al aprecierii noastre 
pentru contribuțiile remarcabile ale Institutului Francez din Timișoara la succesul 
Capitalei Europene a Culturii 2023. A fost o perioadă de înflorire culturală care nu ar fi fost 
posibilă fără angajamentul, viziunea și colaborarea echipei Institutului. O invit pe doamna 
Sabina PRUNDEANU, responsabilă de comunicare şi marketing, pentru a ridica trofeul în 
numele doamnei Tilla RUDEL, director al institutului.   

Urmează un moment muzical – INCANTO  Quartetto  
 

II. TROFEUL RECUNOȘTINȚEI PENTRU PROIECTE SOCIALE 
 
 

 Domnul Alin-Adrian Nica – președintele Consiliului Județean Timiș 
Susținerea comunității prin proiecte sociale este esențială pentru a stimula evoluția 

și dezvoltarea sustenabilă. Prin implicare în inițiative care vizează îmbunătățirea condițiilor 
de viață, educația, sănătatea și bunăstarea socială, se creează un mediu propice pentru 
progres. Aceste proiecte nu doar că rezolvă probleme imediate, dar pun și bazele unei 
societăți echitabile și prospere. Contribuția colectivă, resursele și eforturile depuse în 
beneficiul celor vulnerabili cultivă solidaritatea și coeziunea socială, esențiale pentru un 
impact pozitiv pe termen lung, o societate echilibrată și responsabilă.  

 
Suntem profund recunoscători celor care, prin gesturi de bunătate și implicare, au 

schimbat vieți și au adus speranță și bucurie în sufletele celor care au nevoie de ajutor. 
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Vă invit, așadar, să ne alăturăm în a-i aplauda și a-i onora pe eroii regionali care au 

oferit dovezi neprețuite de implicare, devotament și compasiune. Fie ca Trofeul 
Recunoștinței să fie un mic simbol al marelui nostru respect și apreciere pentru toată 
munca lor neobosită de susținere și solidaritate. 

 
Domnul Alexandru-Constantin Proteasa – vicepreședintele Consiliului 

Județean Timiș 
Trofeul Recunoștinței va fi acordat pentru sprijinul Direcției Generale de Asistență 

Socială și Protecția Copilului Timiș.  
Mulțumim pentru contribuția inestimabilă adusă de Rotary Timișoara Cetate, care a 

echipat o casă de tip familial din Mănăstire, comuna Birda, și a donat panouri solare. 
Totodată, a donat un electroencefalograf, suma necesară cumpărării lui provenind din 
donaţiile membrilor clubului şi din sponsorizări.  

În cadrul parteneriatului dintre Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția 
Copilului Timiș şi Rotary Timișoara Cetate, Centrul de Recuperare şi Rebilitare 
Neuropsihiatrică pentru Copii Timişoara a mai fost dotat cu trei monitoare pentru urmărirea 
funcţiilor vitale şi cu echipamente de stimulare senzorială pentru copii cu dizabilități psihice. 
Sunteți o echipă minunată, iar dedicarea și implicarea dumneavoastră în proiectele 
caritabile merită toate laudele noastre! O invităm pe doamna Amalia MATEI, membru 
foarte activ al acestei comunități, pentru a ridica trofeul în numele domnului președinte 
Petre DEUTSCH și al Clubului Rotary Cetate.) 

 
Domnul Cristian-Alin Moș – vicepreședintele Consiliului Județean Timiș 

Fundația Speranța este onorată astăzi cu Trofeul Recunoștinței pentru contribuția sa 
remarcabilă la formarea profesională a specialiștilor care lucrează cu minori și tineri cu 
dizabilități.  

Prin programele sale de instruire, fundația a reușit să îmbunătățească semnificativ 
calitatea serviciilor oferite acestor grupuri vulnerabile, promovând incluziunea și egalitatea 
în societate. Impactul inițiativelor Fundației Speranța este profund, asigurându-se că 
specialiștii sunt bine pregătiți pentru a răspunde nevoilor complexe ale beneficiarilor și 
contribuind astfel la crearea unei comunități solidare și empatice. Acest premiu recunoaște 
nu doar eforturile fundației, ci și schimbările pozitive pe care le aduce în viețile celor mai 
vulnerabili membri ai societății. Nimic din toate acestea nu ar fi fost posibil fără contribuția 
membrilor fundației, reprezentată de doamna președinte Anca DANCI, pe care o invit 
pentru înmânarea trofeului.  

 
 Domnul Ioan-Dănuț Ardelean – Secretar general al Județului Timiș. 
Războiul din Ucraina a adus multă suferință, dezrădăcinând familii și separând copii 

de părinții lor. În Timiș, s-au depus eforturi pentru a oferi sprijin celor care au fugit din calea 
conflictului, iar fiecare gest de ajutor a fost de neprețuit.  

Vom acorda Trofeul Recunoștinței pentru o realizare remarcabilă în sprijinul 
Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția Copilului Timiș, extinderea proiectului 
"Centrul de Informare și Consiliere pentru Copiii Refugiați din Ucraina" - Counselling Hub 
Timișoara. Continuarea acestei inițiative a permis susținerea minorilor și a persoanelor 
vulnerabile din Ucraina, inclusiv prin consiliere psihologică. Aportul dumenavoastră nu este 
doar un centru, ci o oază de speranță pentru cei care au trecut prin traume și experiențe 
dificile.  

De asemenea, integrarea gratuită a copiilor cu probleme de consum în sistemul de 
asistență, susținută de Asociația ,, Salvați copiii” a avut un impact semnificativ asupra 
societății. O invit pe doamna Delia BAJIREANU, director programe Salvați Copiii Timiș, 
pentru a ridica trofeul în numele domnului Mihai GAFENCU – președinte al asociației.  
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Domnul Alexandru-Constantin Proteasa – vicepreședintele Consiliului 

Județean Timiș 
Următorul Trofeu al Recunoștinței se oferă pentru dăruirea și munca neobosită a 

doamnei Mechthild GOLLNICK, reprezentanta organizației ,, Hilfe fur Kinder e V”.  
Doamna GOLLNICK este un membru activ și valoros al comunității noastre, 

Cetățean de Onoare al Municipiului Timișoara, iar realizările dumneaei sunt o sursă de 
inspirație pentru noi toți.  

Între anii 1991 - 1998 și-a pus amprenta asupra elevilor săi prin activitatea didactică 
desfășurată la Licelul Nikolaus Lenau şi Liceul William Shakespeare din Timişoara, iar din 
anul 1998 şi-a dedicat întreaga activitate asociaţiei „Hilfe fur Kinder e V” Timişoara, la 
început ajutându-şi soţul, iar după decesul acestuia, în anul 2004, a continuat activitatea 
caritabilă în spiritul şi în stilul lui. 

Diverse categorii sociale au primit sprijinul dumneaei: copiii străzii, familii cu copii 
aflaţi în situaţie de risc de abandon, tineri proveniţi din centre de plasament, în vederea 
integrării socioprofesionale, proiecte legate de locuinţe protejate pentru tinerii 
dezinstituţionalizaţi, suplimente pentru îmbunătăţirea hranei copiilor din centrele de 
plasament, activităţi recreative (excursii, tabere, serbări), activităţi sportive, cadouri de 
Crăciun şi Paşti, materiale didactice şi sportive.  

De asemenea, pentru persoanele vârstnice sau pentru cele cu handicap doamna 
Gollnick a adus donaţii şi sponsorizări în alimente, aparatura electrocasnică și mobilier. 

Îi mulțumim din inimă pentru tot ceea ce face și o asigurăm de respectul și admirația 
noastră. Este un adevărat model de solidaritate și generozitate, iar contribuția dumneaei va 
rămâne întipărită în inimile noastre, dar mai ales în inimile celor pe care i-a ajutat, oferindu-
le speranță.  

O invităm pe doamna Varga KATITA, pentru a ridica trofeul în numele doamnei 
Mechthild GOLLNICK. 

 
 

 
III. TROFEUL RECUNOȘTINȚEI PENTRU ȘCOLI 

 
Domnul Alin-Adrian Nica – președintele Consiliului Județean Timiș 
Tot astăzi celebrăm și sprijinul extraordinar oferit de actanți regionali în domeniul 

social, de neprețuit, fără de care Centrul Școlar pentru Educație Incluzivă „Constantin 
Păunescu” din Recaș și Liceul Teoretic Special „Iris” nu ar fi putut atinge nivelul de 
performanță de care se bucură astăzi. 

Fiecare gest, fiecare resursă oferită, fiecare oră investită în susținerea acestor 
instituții a avut un impact semnificativ și a contribuit la crearea unui mediu propice pentru 
dezvoltarea și educarea copiilor din județ. 

Avem onoarea de a oferi Trofeul Recunoștinței acelor entități care și-au arătat 
sprijinul constant și necondiționat. Acest trofeu simbolizează nu doar recunoștința noastră, 
ci și respectul profund pentru angajamentul vostru față de viitorul acestor copii. 

Vă mulțumim că ne-ați fost alături, că ați crezut în potențialul lor și că ați contribuit 
activ la succesul școlilor noastre. Datorită vouă, Centrul Școlar pentru Educație Incluzivă 
„Constantin Păunescu” și Liceul Teoretic Special „Iris” continuă să fie faruri de lumină și 
speranță pentru copii. 

 
Domnul Cristian-Alin Moș – vicepreședintele Consiliului Județean Timiș 
În semn de mulțumire și recunoaștere pentru toate aceste eforturi remarcabile, dorim 

să înmânăm Trofeul Recunoștinței Clubului Lions Dinamic PLUS, ca simbol al aprecierii 
noastre pentru munca dedicată și altruistă pe care o depune în slujba comunității, 
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demonstrând că suntem "Împreună mai puternici!", așa cum subliniază și motto-ul sub care 
s-a dezvoltat această comunitate.  

Colaborarea de excepție dintre Lions Club Dinamic PLUS și Asociaţia de Dezvoltare 
Intercomunitară Deşeuri Timiş a avut un impact semnificativ asupra copiilor din cadrul 
Centrului Școlar pentru Educație Incluzivă „Constantin Păunescu”. Datorită implicării 
dumneavoastră, au reușit să desfășoare numeroase activități educative, acțiuni civice și 
inițiative de ecologizare, care au contribuit la dezvoltarea personală și socială a elevilor 
timișeni. În plus, premierea elevilor de către Lions Club Dinamic PLUS a fost un stimulent 
important pentru aceștia, încurajându-i să continue pe drumul cunoașterii și al implicării 
active în comunitate.  

O invităm pe doamna Mariana HEBER, pentru a ridica trofeul în numele 
organizației și a președintei acesteia, doamna Ana CRĂSNEANU.  
 

Domnul Ioan-Dănuț Ardelean – Secretar general al Județului Timiș. 
Vom înmâna Trofeul Recunoștinței Fundației M.L.I. Missio Link International 

pentru activitatea  remarcabilă de susținere și încurajare a comunității din județul Timiș.  
Generozitatea și angajamentul constant au fost de neprețuit, asigurând lunar 

alimente și produse de curățenie pentru elevii din familii nevoiașe, îmbunătățind viețile 
acestora.   

Eforturile fundației s-au concretizat prin organizarea unor activități educative 
valoroase la Centrul Școlar pentru Educație Incluzivă ”Constantin Păunescu” din Recaș, 
oferind elevilor experiențe de învățare îmbogățitoare prin excursii, vizite și ateliere de lucru. 
De asemenea, programul "Școala Mamelor" a oferit sprijin esențial reprezentanților legali ai 
copiilor, ajutându-i să facă față provocărilor educaționale și de îngrijire. Impactul pozitiv al 
acestor inițiative este evident și merită întreaga noastră recunoștință. Îl felicităm pe domnul 
Nicolae Emanuel TOADER, președintele Fundației M.L.I. Missio Link International pentru 
aceste eforturi umanitare.  

O invităm pe doamna Fivi-Gabriela DĂNĂLACHE, coordonator departament social 
Servicii pentru persoane în situații de risc, pentru a ridica trofeul în numele fundației  
 

Domnul Alexandru-Constantin Proteasa – vicepreședintele Consiliului 
Județean Timiș 

Următorul Trofeu al Recunoștinței se oferă pentru dăruirea și munca neobosită a  
Fundației Alber, membru de marcă al comunității noastre, care se distinge prin 
angajamentul său ferm în sprijinirea inițiativelor educaționale și sociale de impact, fiind un 
pilon regional esențial în dezvoltarea durabilă a societății. 

În recunoașterea contribuției deosebite aduse educației și incluziunii sociale, 
Consiliul Județean Timiș dorește să vă acorde Trofeul Recunoștinței pentru generoasa 
donație destinată proiectului de amenajare a unui Parc Senzorial pentru copiii cu deficiență 
de vedere din Liceul Teoretic Iris și din școlile de masă partenere. 

 Acest proiect nu doar că îmbunătățește calitatea vieții beneficiarilor direcți, dar 
reprezintă și un exemplu de implicare comunitară și responsabilitate socială. Fundația a 
demonstrat o dedicare continuă în sprijinirea inițiativelor care contribuie la dezvoltarea 
personală și profesională a tinerelor generații.  

Prin diversitatea proiectelor susținute, de la educație și cultură la protecția mediului 
și digitalizare, Fundația Alber a devenit un partener de încredere pentru numeroase instituții 
educative și ONG-uri din regiune. 

Îl invităm pe domnul Adrian Pavel IVA, președintele fundației Alber, pentru a-i 
înmâna trofeul în numele acesteia.  
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Domnul Cristian-Alin Moș – vicepreședintele Consiliului Județean Timiș 
 În cele din urmă, dar nu în ultimul rând, cu această ocazie festivă, ne arătăm 

recunoștința față de Lions Club Diamond, care a demonstrat o susținere impresionantă a 
comunității. Acest premiu marchează 14 ani de colaborare fructuoasă, contribuind la 
dezvoltarea educației pentru elevii cu deficiențe de vedere din Timiș.  

Generozitatea și devotamentul dumneavoastră au avut un impact pozitiv asupra 
viitorului elevilor timișeni, îndeosebi a celor din Liceul Teoretic Special Iris.  

De la donații de echipamente terapeutice și TIC, până la susținerea concursurilor de 
tehnologie pentru tinerii cu nevoi speciale, fiecare contribuție a deschis uși și a creat 
oportunități, schimbând destine și facilitând accesul la resurse esențiale.  

Ca simbol al aprecierii noastre pentru munca dedicată și altruistă pe care o depuneți 
în slujba comunității, o invităm pe doamna Loredana BUGARSKI, alături de colegele 
dumneaei, doamna Monica TRUSCA, doamna Norica GIRU, doamna Adriana CANDEA 
și doamna ADINA JURCA pentru a ridica trofeul în numele organizației Lions Club 
Diamond.  

 
Domnul Alin-Adrian Nica – președintele Consiliului Județean Timiș 
În încheiere, aș dori să mulțumesc încă o dată tuturor celor implicați în aceste 

proiecte, indiferent de rolul dumneavoastră. Vă încurajez să continuați, deoarece doar prin 
fapte bune putem aduce schimbări pozitive în comunitatea noastră! 

 
Dragi prieteni, 
Consiliul Județean Timiș a pregătit, prin instituțiile de cultură, un program bogat în 

spectacole, expoziții și multe alte surprize pentru toate vârstele.  
Vă invit să vizionați „Expoziția de presă istorică” în cadrul căreia vor fi expuse 

materiale din fondul Documentar – Periodice al Bibliotecii Județene Timiș „Sorin Titel”, pe 
fundalul muzical al Incanto Quartetto și vă aștept diseară la recepția oficială de la Muzeul 
Satului Bănățean. 

 
Mulțumim Incanto Quartetto pentru momentele muzicale de excepție!  
 
Și acum vă invit în foaierul Palatului Administrativ să închinăm o cupă de 

șampanie  în cinstea județului Timiș!  
 La mulți ani, tuturor! 
 
 

PREȘEDINTELE                                            SECRETARUL GENERAL  
CONSILIULUI JUDEȚEAN TIMIȘ,                                AL JUDEȚULUI TIMIȘ 
             Alin-Adrian NICA                                                 Ioan-Dănuț ARDELEAN 

 
 
 
 
 
 
 
 
                                                                                                                             

Întocmit  
  INSPECTOR DE SPECIALITATE IA   

            Aurelia CAUC                                              
 


